
 Opğatkowa agapa 

 

27 stycznia w mroŦny piŃtkowy wiecz·r po Eucharystii, spotkaliŜmy siň w gronie wsp·lnoty 
Zatonia i Barcikowic, aby przeğamaĺ siň opğatkiem.  KsiŃdz Proboszcz intonujŃc kolňdň dağ nam znak, 
Ũe czas zaczŃĺ agapň. 

  

Po wsp·lnej modlitwie w powietrzu krzyŨowağy siň Ũyczenia przeplatane cichym niczym szept 
dŦwiňkiem ğamanego opğatka.  I chociaŨ moŨna to skwitowaĺ stwierdzeniem Ăjak zwykleò, to przecieŨ 
niezwykğoŜĺ takich moment·w polega wğaŜnie na tym, Ũe ludzie chcŃ siň spotkaĺ, by celebrowaĺ 
dokğadnie to samo i dokğadnie ja zwykle.  Czemu? Bo to jest tradycja, element naszej toŨsamoŜci, 
kt·rŃ z radoŜciŃ i dumŃ pielňgnujemy.  

 



Nikt nie namawiağ nikogo co ma przynieŜĺ, jak ma wyglŃdaĺ st·ğ czy dekoracja, a przecieŨ 
byğo wszystko.  WspominaliŜmy poprzednie spotkanie jak ksiŃdz pokazywağ rysunki i plany nowej 
zakrystii. No i stağo siň. Dzisiaj huczy juŨ tam ogieŒ w kominku, bo dawny magazynek za oğtarzem 
zmieniğ siň w estetyczne i stylowe wnňtrze.  KsiŃdz przyni·sğ teŨ wydruki z parafialnej kroniki i 
przypomniağ najwaŨniejsze momenty z poprzedniego roku.   

 

Nie spos·b jednak podsumowaĺ wszystkich poruszanych temat·w, bo jak siň okazuje nasza 
wsp·lnota Ũyje tysiŃcami waŨnych spraw. Tych smutnych zwiŃzanych z odejŜciem sŃsiad·w i 
znajomych i tych radosnych zwiŃzanych z realizacjŃ zağoŨonych plan·w. JeŜli wiňc ktoŜ szuka recepty 
na wspaniağy wiecz·r to nasuwa siň ona sama po piŃtkowym spotkaniu. 

 Dobre jedzenie plus  dobre sğowo wŜr·d dobrych ludzié ot i wszystko.  

J. Skorulski 

  



 PrzedŜwiŃteczne porzŃdki 

 

PrzedŜwiŃteczny czas sprzyja porzŃdkom. KrzŃtamy siň w naszych domach i w obejŜciach. 
Udağo siň r·wnieŨ z inicjatywy stowarzyszenia ĂNasze Zatonieò zakupiĺ farby i odnowiĺ kapliczkň Ŝw. 
Floriana.  

 

kapliczka przed i po renowacji 

 

  



 

Po odmalowaniu rzeŦby Pani ElŨbieta Wamberska i Anna Mroczek ozdobiğy kapliczkň przed sklepem 
oraz figurň Ŝw. Jana przy ruinach kolorowymi wstŃŨkami i kwiatami.  Stowarzyszenie ufundowağo i 
zamontowağo r·wnieŨ tabliczki znamionowe do wszystkich piňciu kapliczek z informacjami, kiedy 
zostağy wykonane i przez kogo.  Minňğo juŨ 5 lat od ich ustawienia po miňdzynarodowym plenerze 
rzeŦbiarskimi i na trwağe wpisağy siň w nasz krajobraz. Ale Ũeby okreŜlenie Ăna trwağeò moŨna byğo w 
stosunku do nich nadal uŨywaĺ, trzeba koniecznie pomyŜleĺ juŨ o odnowie kolejnych. W kolejce do 
renowacji czekajŃ: Chrystus Frasobliwy, Ŝw. Franciszek i Ŝw. Izydor.   

red. 

  



 

Maj·wka 

tƻ ǊŀȊ ŘǊǳƎƛ ǿ ŎƛŜƴƛǳ Řťōǳ ¢ŀƭƭŜȅǊŀƴŘŀ ƳƛŜǎȊƪŀƵŎȅ ½ŀǘƻƴƛŀ ƳƛŜƭƛ ƻƪŀȊƧť ǇƻƎǊƛƭƭƻǿŀŏ ƴŀ 

ǿǎǇƽƭƴŜƧ ƳŀƧƽǿŎŜΦ  

 
²ǏǊƽŘ ŘƻƳƛƴǳƧŊŎȅŎƘ ǘŜƳŀǘƽǿ ƪƻƵŎȊŊŎŜƎƻ ǎƛť ƳƛŜǎƛŊŎŀ ōȅƱ ƻŎȊȅǿƛǏŎƛŜ ȊŀƪƻƵŎȊƻƴȅ ǇǊȊŜŘ ǘȅƎƻŘƴƛŜƳ 

ǘǳǊƴǳǎ ǊŜƘŀōƛƭƛǘŀŎȅƧƴȅΣ ŀƭŜ ƴƛŜ ǘȅƭƪƻΦ {ƻƱǘȅǎ ½ŀǘƻƴƛŀ YǊȊȅǎȊǘƻŦ {ŀŘŜŎƪƛ ƻŦƛŎƧŀƭƴƛŜ ȊŀƪƻƳǳƴƛƪƻǿŀƱΣ ȍŜ 

ǇǊȊŜǘŀǊƎ ƴŀ ǊƻȊōǳŘƻǿť ƛ ǊŜƳƻƴǘ ǏǿƛŜǘƭƛŎȅ ǿ ½ŀǘƻƴƛǳ ȊƻǎǘŀƱ ǊƻȊǎǘǊȊȅƎƴƛťǘȅΗΗΗ 

²ȅƱƻƴƛƻƴȅ ǿȅƪƻƴŀǿŎŀ ǘƻ ȊƛŜƭƻƴƻƎƽǊǎƪŀ ŦƛǊƳŀ ½t. YŀŎȊƳŀǊŜƪΦ ¢ŀƪ ǿƛťŎ ŎȊŜƪŀƳȅ ǘŜǊŀȊ ƴŀ 

ǿōƛŎƛŜ ǇƛŜǊǿǎȊŜƧ ƱƻǇŀǘȅΦ Wŀƪ ȊŀǿǎȊŜ ōťŘŊŎ ǿ ǇŀǊƪǳ ƴƛŜ Řŀ ǎƛť ƴƛŜ Ƴƽǿƛŏ ƻ ƴƛƳ ǎŀƳȅƳΦ YƻƳŜƴǘƻǿŀƴȅ 

ōȅƱ ƭƛǎǘ Řƻ ǇǊŜȊȅŘŜƴǘŀ aƛŀǎǘŀ WŀƴǳǎȊŀ YǳōƛŎƪƛŜƎƻ ƛ ƻōŀǿȅ ǇǊȊŜŘ ǘȅƳΣ ȍŜ ǿƻōŜŎ ƛƴƴȅŎƘ 

ǊŜǿƛǘŀƭƛȊƻǿŀƴȅŎƘ ǘŜǊŜƴƽǿ ȊƛŜƭƻƴȅŎƘ ǿ ƳƛŜǏŎƛŜ ȊŀǘƻƵǎƪƛ ǇŀǊƪ ƴŀŘŀƭ ŎȊŜƪŀΦ ¢ŀƪ ǿƛťŎ ƴŀ ǊƻȊƳƻǿŀŎƘ ƻ 

ǇǊȊȅǎȊƱƻǏŎƛ ǘŜƧ ƴŀƧōƭƛȍǎȊŜƧ ƛ ǘŜƧ ŘŀƭǎȊŜƧ ǇǊȊȅ ŘƻƳƻǿȅŎƘ ŎƛŀǎǘŀŎƘ ƛ ƴŀƭŜǿƪŀŎƘ ƳƛƴťƱƻ ƪƛƭƪŀ ƎƻŘȊƛƴ 

biesiady 



 

.  

tǊȊȅ ƎǊƛƭƭǳ  ǎǘŀƱ Ƨŀƪ ȊǿȅƪƭŜ WƽȊŜƪ ½ŀƱǳŎƪƛ ƛ ƳƛƳƻ ǎƪǿŀǊǳ ǿȅǘǊȊȅƳŀƱ ǇǊȊȅ ǊǳǎȊǘŀŎƘ Řƻ ƪƻƵŎŀ 

ƪƛŜŘȅ ƛƴƴƛ ǿ ŎƛŜƴƛǳ Ȋ ŎƘƱƻŘƴȅƳ ǇƛǿŜƳ ƻōƧŀŘŀƭƛ ǎƛť ǎƪǊȊȅŘŜƱƪŀƳƛ ƛ ƪŀǊǘƪƽǿŜŎȊƪŊΦ ¢Ǌŀǿť ǇƛťƪƴƛŜ ƴŀƳ 

ǿȅƪƻǎƛƱ ǇǊȊŜŘ ƳŀƧƽǿƪŊ {ƱŀǿŜƪ {ǘŀƴŜƪ Ȋŀ Ŏƻ ǎŜǊŘŜŎȊƴƛŜ Ƴǳ ŘȊƛťƪǳƧŜƳȅΦ 

J. Skorulski 

  


